
 

ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 398/2023 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Jelen jegyzőkönyv a 2023. január 25-én, 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök, Kovács Ernő tanácsos úr megállapította, hogy a Helyi Tanács 

összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi 

Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ös és 196-os cikkelyének előírásai szerint, a 

2023/9-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében került összehívásra, 

határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Bálint Stefan-Tibor 

2. Bálint Attila 

3. Bartalis Csaba 

4. Elekes József 

5. Elekes Szabolcs 

6. Gál Katalin 

7. Jakab Attila 

8. Kovács Attila 

9. Kovács Ernő 

10. Kovács Levente 

11. Mihálydeák Ervin 

12. Nagy Ervin 

13. Sajgó Rita 

14. Szabó Ágoston Attila 

 

Igazoltan hiányzik Marthy Barna tanácsos úr. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester, Kovács Ileana-Éva, a község 

jegyzője és Bányász Etelka a Polgármesteri Hivatal főkönyvelője.  



A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 

zajlik.  

Az üléselnök Kovács Ernő tanácsos úr, miután megállapította, hogy a 

tanácsülést a törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a 

jelenlévőket és megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 

 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó nyolc napirendi pontot:  

 

1. Határozattervezet a 2022-es évi költségvetési többlet felhasználási 

módjának jóváhagyására 

2. Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2023-as évi Költségvetésének és a 

2024-2026-os évek becslésének jóváhagyására  

3. Határozattervezet az üléselnök megválasztására a következő 3 hónapra 

4. Határozattervezet a fogyatékkal élő személyek gondozóinak a 2022-es év II. 

negyedévi Tevékenységi beszámolójának jóváhagyására 

5. Határozattervezet a fogyatékkal élő személyek gondozói számának 

jóváhagyására a 2023-as évre 

6. Határozattervezet a Helyi érdekű munkák cselekvési tervének 

jóváhagyására a 2023-as évre 

7. Az előző ülések jegyzőkönyveinek a jóváhagyása 

8. Folyó ügyek 

 

Az ülésvezető felkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek észrevétele, kérdése 

van-e a napirendi pontokkal kapcsolatosan? 

Az üléselnök szavazásra bocsátja a napirendi pontokat. A napirendi pontokat 

a Képviselő Testület 14 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 

fogadta el.  

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     

 

 

1. Határozattervezet a 2022-es évi költségvetési többlet felhasználási 

módjának jóváhagyására 

Egyed József: Megkérem Bányász Etelka könyvelőnőt, hogy vezesse fel miből áll 

a tavalyi évi költségvetési többlet. 

Bányász Etelka: A 2022-es év helyi költségvetési többlete 4.630.255,03 lej, ezt az 

összeget a 2023-as évben a fejlesztésekhez szeretnénk javasolni. A saját 



költségvetés többlete 2022-ben 545.674,27 lej, amit szintén fejlesztésre szeretnénk 

költeni.  

Az iskola helyi költségvetési többlete 49.586,98 lej, amit szintén fejlesztésekre 

javasolnak.  

Kovács Ernő: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése a napirendi ponttal 

kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérdezem a Gazdasági szakbizottságot, 

hogyan véleményezte a határozattervezetet? 

Kovács Attila: A Gazdasági Szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet.                                                                                                                              

Kovács Ernő: Kérdezem a Testületet, ki van amellett, hogy a határozattervezetet 

ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

2.  Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2023-as évi Költségvetésének 

és a 2024-2026-os évek becslésének jóváhagyására  

Bányász Etelka: Ismertetném a helyi költségvetéstervezet jövedelmi részét a 

2023-as évre. Helyi adók és illetékek 2.376.000 lej, jövedelemadó visszaosztás 

1.291.000 lej, jövedelemadó a Pénzügytől és a Megyei Tanácstól 1.173.000 lej. Saját 

jövedelmek összesen 4.840.000 lej. Költségvetéskiegészítés az áfából 2.425.000 lej. 

Leosztás az áfából 1.727.000 lej. Fejlesztési programokból való jövedelmek: 

FEADR-s pályázatok 2.922.850 lej, a Nemzeti Fejlesztési Alap programjából 

(PNRR) való jövedelem 1.845.000 lej, Fejlesztési programból való jövedelem 

1.199.000 lej. Támogatás: fűtéstámogatás, APIA és kataszteri támogatás 625.000 

lej. „Anghel Saligny” Fejlesztési Program 32.204.500 lej. Egészségügyi 

Biztosítóháztól 60.000 lej. A Költségvetés teljes jövedelme 47.848.350 lej, amihez 

hozzá jön még a tavalyi, 2022-es év többlete, 4.630.255,03 lej. Összesen a 

költségvetés 52.478.605 lej.  

Ismertetném a saját költségvetési tervezet jövedelmi részét a 2023-as évre: bérek 

és különböző illetékeiből való jövedelmek 125.000 lej, fa eladásból származó 

jövedelem 405.000 lej, az év végi többlet a 2022-es évről 545.674,27 lej.  

Az iskola saját költségvetése: 49.587 lej a 2022-es év végi többlet, 100.000 lej a 

napköziotthonnak a jövedelme, 287.000 lej faeladásból történő jövedelem.  

A helyi költségvetés saját jövedelem részén összesen 1.462.834 lej.   

A továbbiakban Egyed József polgármester ismerteti a helyi költségvetés kiadási 

oldalát. Az adminisztráció költsége 2.630.000 lej, ez a következőképpen tevődik 



össze: a tanácsosi illetékből, a béralapból és a vakációs jegyek összértékéből és az 

anyagi költslgekből. 

Az anyagi kiadások és költségek a következőképpen tevődek össze, a tavalyi évet 

vettük alapul, hogy tavaly mi volt a javaslat és mi volt az, amit felhasználtunk, 

azt vettük alapul: irodai eszközök 27.000 lej, takarítószerek 20.000 lej, fűtés 90.000 

lej, víz- szennyvízszippantás 10.000 lej, üzemanyag 25.000 lej, alkatrészek 5.000 

lej, posta-telefon-internet 44.000 lej. Működési- és fenntartási költség 83.000 lej, 

egyéb működési költségek 40.000 lej, javítások, biztonsági rendszer 20.000 lej, 

egyéb szolgáltatási költségek 62.000 lej, 5.000 lej szakmai felkészítés, 10.000 lej 

munkagépek, leltári tárgyak vásárlása, 8.000 lej delegációkra. Van egy 25.000 lejes 

tétel konténervásárlásra, amelyet egy szociálisan nehéz helyzetben levő 

családnak egyelőre átadtunk használatra.  

Az 54-es fejezet, az egyéb általános költségek összesen 290.000 lej. Ebből 30.000 

lej biztosítások, 180.000 lejt javaslunk új pályázatok költségeire, különféle 

engedélyek, jóváhagyások (Villamossági vállalat, Közegészségügy, Vasút, 

Vízügy, stb), 10.000 lej tartalékalap.  

56.02-es fejezet, szociális juttatások: 25.000 lej a Megyei Tanács szociális 

öregotthonának a fenntartására.  

A 61-es fejezetben szerepel az önkéntes tűzoltók bére, a tűzoltóparancsnok és a 

sofőr bére 100.000 lej, vakációs és étkezési jegyek 11.400 lej, ide jönnek még 

különböző kiadások 10.000 lej, 50.000 lej a tűzoltóknak a juttatások, biztosítások 

az autókra és az emberekre, tűzoltóautók javítása 10.000 lej, valamint az 

alkatrészek 5.000 lej. Éjszakai biztonsági szolgálat fenntartásának a költsége 

100.000 lejt tesz ki.  

Az oktatási fejezetben összesen 2.412.000 lej van. Anyagi kiadások az iskolának 

680.000 lej, 415.000 lej az áfából visszaosztott, 12.000 ugyancsak áfából, 295.000 lej 

állami pénz visszaosztás, 265.000 lej pedig a Tanács által odatett összeg. Speciális 

tanítást igénylő gyerekek részére 12.000 lej, óvodai utalványok 23.000 lej, 295.000 

lej ösztöndíjak. Az újfalvi Iskola tornatermének felújítására megnyert pályázat 

mellé az önrészhez idénre a Község költségvetéséből 1.402.000 lej van javasolva. 

A kultúra, sport, vallás fejezet következik, ez a 67-es, itt a béralap 107.000 lej, 

vakációs jegyek 11.000 lej, az egyéb kiadásokkal együtt összesen 475.000 lej. 

Parkok gondozása 12.000 lej, 50.000 lej a testvértelepülések és különböző 

protokoll rendezvények lebonyolítása, 220.000 lej falunapok és 20.000 lej két 

tűzoltónapnak a megszervezése, 45.000 lej promóciós anyagok kifizetése (ide 

tartozik a Barázda is), 110.000 lej az egyesületeknek, civil szervezeteknek a 



pályázatokhoz, itt javasoltunk 30.000 lejes emelést. 38,000 lej kultúrházak, 

játszóházak felszerelése és takarítása. 

A szociális juttatások fejezetnél a következőképpen tevődik össze a költségvetés: 

2.205.000 lej az érték, a beteggondozói béralap 553.000 lej vakációs jegyek 84.000 

lej, a beteggondozói illeték 1.215.000 lej, 8.000 lejt a fogyatékkal élő gyerekek 

fejlesztési tevékenységére van javasolva a Caritas tevékenysége által, 80.000 lej a 

Caritas idősgondozásra, árvaházi gyerekeknek 15.000 lej van javasolva. 

Fűtéspótlék kifizetése 250.000 lej. 

A következő fejezet a 70-es, közszolgáltatások, községgazdálkodás a 

következőképpen tevődik össze: közvilágítás 200.000 lej, különböző köztulajdon 

javítások 90.000 lej, 315.000 lej egyéb kiadások (a közvilágítás javítások és a 

szisztematikus kataszter is bele tartozik ebbe, ez 285.000 lejt tesz ki). Üzemanyag 

az autókba 25.000 lej, 30.000 lej a közkutak javítása, ez nagyjából három közkutat 

foglal magába. Beruházási részen a fúrt kúthoz a szűrőberendezés felszerelésére 

373.000 lej van, 1.200.000 lejt javaslunk a tekerőpataki víztartály cseréjére. Van 

egy 194.000 lejes tétel elektromosautó töltőállomásra. A gázhálózat kiépítésénél 

pedig 28.212.000 lej van. Területvásárlásra is javasoltunk pénzt, 50.000 lejt, a 

gázhálózat kiépítésének projektjénél lesz szükség erre, egy nyomáscsökkentő 

építéséhez lesz szükség egy területre.  

74.02-es, Környezetvédelemről szóló fejezet: szemétszállítás 394.000 lej, 9.000 lej 

nyertes pályázatunk van szemétgyűtésre, 442.000 lej a minimis támogatás a víz- 

és szennyvízszolgáltatónak.  

84.02-es fejezet: Az utak javítására javaslunk 308.000 lejt, karbantartására pedig 

30.000 lejt (jelzőtáblák, útfestés, tükrök, hótalanítás). Beruházási részen az az 

Anghel Saligny programból az aszfaltozás értéke 4.042.000 lej, Vidékfejlesztési 

Minisztérium által finanszírozott Mezei utak javítása pályázat teljes értékben  

6.120.000 lej, az AFM álatl finanszírozott bicikliút projekt teljes értéke 1.845.000 

lej, bejárati hidak Tekerőpatakon, Újfaluban, ahol az elmúlt évben megtörtént az 

aszfaltozás az mellett a bejárati hidak elkészítésének egy része, 155.000 lej.  

Nagyjából ez teszi ki az 52.478.605 lejt.  

A saját Költségvetésben az 54.10-es adminisztráció fejezetben 70.000 lejt 

javaslunk különböző egyesületi tagságdíjakra, amelyeknek tagja a Község. 50.000 

lej pedig Alfaluval közösen egy napelem rendszert kiépítésére az Aquaserv 

Maros KFT részére, amely lefödné a teljes villamossági ellátását. 10.000 lejt 

javaslunk különböző kataszteri munkálatoknak az értékére. Saját programokra 

100.000 lejt javaslunk, ebbe beletartozik mindenféle kulturális program.  



70.10-es Községgazdálkodás fejezet: 10.000 lej, javítások kerítések, épületek, 

15.000 lej köztulajdonok, területek, parkok karbantartása.  

Környezetvédelmi adót kell fizetnünk szemétre, ez 10.000 lej, ez általában a 

megnövekedett szemétmennyiség büntetése.  

Erdőőrzésre 115.000 lejt fizetünk.  

Utak javítási munkálataira 200.000 lejt javaslunk. A Megyei Tanáccsal közös 

járdafejlesztési programunk ránk eső része az idei költségvetésre 345.000 lej. A 

tekerőpataki bejárati hidaknál van még egy 200.000 lej kiegészülve a másik 

költségvetési tételnél a 155.000 lejjel, így adja a bejárati hidaknak létesítésének a 

teljes költségét.   

Az Iskolának a saját Költségvetésében: anyagi költségek 145.000 lej, javításokra 

kértek 83.000 lejt, napközinek 100.000 lejt az étkeztetésre, a beruházásokra 57.000 

lejt.  

Ez lenne a 2023-as költségvetési javaslatának kiadási része.  

Kovács Ernő: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése a napirendi ponttal 

kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, megkérem a Gazdasági szakbizottságot, 

hogy véleményezze a határozattervezetet. 

Kovács Attila: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

ihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: Kérem a Testületet, hogy szavazzanak, ki van amellett, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet.  

 

3. Határozattervezet az üléselnök megválasztására a következő 3 hónapra      

         Kovács Ileana-Éva: Január hónap végén lejár a Kovács Ernő tanácsos úr 

ülésvezetői mandátuma, a névsorban a következő tanácsos Kovács Levente 

tanácsos úr, ezért ő van javasolva február-március-április hónapokra 

üléselnöknek.  

Kovács Ernő: Kérdezem a Munkaügyi szakbizottságot, hogyan véleményezte a 

határozattervezetet? 



Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta, hogy a következő 

három hónapban Kovács Levente tanácsos úr legyen az üléselnök. 

Kovács Ernő: Kérdezem a Testületet, hogy ki van amellett, hogy a 

határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

4. Határozattervezet a fogyatékkal élő személyek gondozóinak a 2022-es év 

II. negyedévi Tevékenységi beszámolójának jóváhagyására 

Kovács Ileana-Éva: Törvény szerint minden félév után el kell fogadja a Tanács a 

fogyatékkal élő személyek gondozóinak a tevékenységét. Az iroda folyamatosan 

ellenőrzi a beteggondozóknak a tevékenységét, 14 alkalmazott fejtette ki a 

tevékenységét a második félévben, valamint segélyt 60 személy kapott. Ez 

havonta változik, mivel esnek ki személyek és jönnek újak. A fizetés 298.000 lejt 

tett ki, a segély pedig 537.000 lejt, összesen 836.000 lej volt kifizetve ilyen 

tevékenységekre. Az alkalmazott személyek le tudták tölteni a szabadságukat, 

ugyanakkor nem volt megtartva nekik a szakmai felkészítő, amit a törvény előír.     

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság pozitívan véleményezte a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése a határozattervezettel 

kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki van amellett, 

hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet. 

 

 

5. Határozattervezet a fogyatékkal élő személyek gondozói számának 

jóváhagyására a 2023-as évre 

Kovács Ileana-Éva: Jelen pillanatban 14 személy van alkalmazva, ez a szám van 

javasolva a 2023-as évre is. 

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság egyöntetűen elfogadta a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése a határozattervezettel 

kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki van amellett, 

hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet 

 



6. Határozattervezet a Helyi érdekű munkák cselekvési tervének 

jóváhagyására a 2023-as évre 

Kovács Ileana-Éva: Ugyanazok a tevékenységek vannak javasolva, mint az 

utóbbi években. Ide tartozik a közterületek tisztántartása, heti piac takarítása, 

községi parkok takarítása, községi és megyei utak mellől a szemét összeszedése, 

közterületek hóeltakarítása, az alpolgármester úr felügyelete alatt. 

Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság egyöntetűen elfogadta a 

határozattervezetet. 

Kovács Ernő: Kérdezem a Testületet, valakinek kérdése a határozattervezettel 

kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki van amellett, 

hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet 
 

 

7. Az előző ülések jegyzőkönyveinek a jóváhagyása 

Kovács Ernő: Kérdezem a Testületet, hogy valakinek hozzászólása a 

jegyzőkönyvekkel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, 

ki van amellett, hogy az előterjesztett formában elfogadjuk a jegyzőkönyveket? 

A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta 

el a jegyzőkönyveket. 

 

 

8. Folyó ügyek 

Mihálydeák Ervin: A szeméttel kapcsolatban van egy észrevételem: az Erdőlő 

útján az árkokban kezdett felgyűlni a szemét, az alpolgármester úr figyelmébe 

ajánlom, hátha tudnának valamilyen lépést eszközölni. A mezei utakra szeretnék 

még reflektálni, nagyon sokan vagyunk, akik igénybe kell vennünk ezeket az 

utakat, és amik ki voltak töltve azok jó minőségűek, viszont szeretnénk, ha minél 

több ilyen utunk lenne.  

Elekes József: A Faluköze utcában egy közkút feljavítására volt letéve kérés, 

szeretnénk, ha azt a kutat megjavítanák.  

Bálint István: A Tanács támogatja az Aquaserv Maros KFT-t, javasolni 

szeretném, hogy az előző évhez hasonlóan eljönne az igazgató úr és tartana egy 

beszámolót az elmúlt évi tevékenységükről.  

Sajgó Rita: Lesz egy új törvénytervezet az adókedvezményekről, javasolnám a 

következő, hogy tanácsülésen legyen erről egy ismertető tartva. 



Nagy Ervin: A szennyvízzel kapcsolatban jelezték az emberek, hogy sok helyen, 

ahol nincsenek rácsatlakozva a szennyvízhálózatra, a megnövekedett 

csapadékmennyiség miatt nagyon rossz állapotok uralkodnak, volt ahol kifolyt 

a szennyvíz. Hogy lehetne ezeket az embereket rávenni arra, hogy kössenek 

szerződést a szennyvízszolgáltatóval, milyen lehetőségek vannak?  

Egyed József: Az embereknek megvan rá a lehetőségük, hogy csatlakozzanak, 

kényszeríteni nem lehet, viszont jelezhetik nekünk, hogy hol vannak ilyen 

helyzetek, hogy nem kezelik megfelelően a szennyvizet, akkor közbe tudunk 

lépni. 

Gál Katalin: Hozzá szeretném tenni a költségvetésünkhez, hogy megegyeztünk, 

hogy a harmadik negyedévi költségvetés módosításkor befogjuk azokat a 

kilyénfalvi megoldásra váró problémákat, amelyek még a kultúrotthon körül 

vannak. Például az épület javításának befejezését, függönyöket, lépcsőjavítást.  

Jakab Attila: A temetőben történt lopásokról szeretnék érdeklődni, hogy ott már 

van kamerarendszer, nem lehet valamilyen módon visszanézni, esetleg tetten 

érni az elkövetőket? 

Egyed József: December óta nem történt ilyesmi, minden bejárathoz van szerelve 

kamera, közterületre. Voltak próbálkozások, de amint észrevették a kamerákat 

annyiba hagyták. A felvételeket vissza lehet nézni, van tárolási lehetőség.  

Kovács Ileana-Éva: Volt egy bejelentés, de az a gond, hogy a felvételeket 15 napig 

lehet visszanézni, viszont jóval azután jöttek. Jó, ha tudja a lakosság, hogy 

mihamarabb jelentsék, ha ilyet tapasztalnak, hogy lehessen visszanézi a 

felvételeket.       

Kovács Ernő: Amennyiben nincs több napirendi pont, az ülést ezennel 

berekesztem.   

 

 

 

 

 

Ülésvezető elnök     Jegyző 

  Kovács Ernő      Kovács Ileana-Éva 


